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Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2017. május 25-ei, munkaterv 

szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Süli Ildikó és 

Torma Lajos bizottsági tagok 

 Kelemen Gabriella jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Hezler Gabriella, Módi Miklós és Vargáné Vojnár Katalin  

bizottsági tagok 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 6 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 4 fő jelen volt, majd 

ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

104/2017. (V.25.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2017. 

május 25-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2017. május 30-ai ülése előterjesztéseinek megvitatása 

- Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

- Oroszlány város közétkeztetési rendszerének fejlesztéséről  

2. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2017. május 30-ai ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról  
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Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztés 1. pontját, mely szerint az Önkormányzati 

Szociális Szolgálat részt vesz a szociális ápoló és gondozó szakképzésben. A képzés során a részt vevő 

tanulók ösztöndíjazását kellene hiteleznie a városnak, ugyanis csúszással folyik a finanszírozás. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető jelezte, ehhez a mostani kezdéshez már nem szükséges az 

önkormányzat előzetes segítsége, mivel az eddigi munkájuk során összegyűlt kb. 1,5 M Ft összeg, így 

a NAV visszautalásáig az összegyűlt összegből ki lehet fizetni az újonnan belépő tanulók ösztöndíját.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, az előterjesztés 17. pontja a szünidei gyermekétkeztetésről szól.  

Felvetette, hogy a 4. pontban Túri Bernadett lemondásáról kaptak tájékoztatást, melyet nem értett.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag jelezte, tegnap polgármester úrral az ötpárti egyeztetésen 

megbeszélték ezt a kérdést, melyről további információkat zárt ülés keretében szeretne adni. 

 

Dr. Mátics István elnök a 11. pont kapcsán felkérte Baráth Domonkos intézményvezetőt, ismertesse 

polgármester úrhoz írt levelét. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, eddig azokat a gyermekeket, akik a nevelési év 

szeptember 1-je és december 31-e között töltötték be a 3. életévüket, az óvoda át tudta venni, mert volt 

üres férőhely. Azt a tájékoztatást kapta az óvodavezetőtől, hogy ez az idei évtől nem fog 

megvalósulni. Az óvoda csak azokat a gyermekeket tudja átvenni a bölcsődéből, akik augusztus 31-ig 

betöltik a 3. életévüket. Ez jogszabályi előírás számukra. Ez azt jelenti, hogy kb. 12-15 gyermek az a 

3. életévüket betöltők közül, aki ebben az időszakban - akár a szülők döntése, akár az óvodaérettsége 

alapján - átkerülhetne az óvodába. Ez legalább egy csoportot, de inkább több gyermeket jelent. Ezért a 

bölcsődében egy gyermeknek már úgy vették át a jelentkezési lapját, hogy majd értesítik, ha valaki 

visszalép, vagy kiesik. Tehát már most nincs hely a bölcsődében a következő nevelési évre az új 

belépők részére. A védőnői szolgálattól azt a tájékoztatást kapta, hogy a születendő gyermekek száma 

idén is 200 körül várható. Az óvoda is „bedugult”, a bölcsőde sem fogja tudni felvenni igény szerint a 

gyerekeket. Ezért írta polgármester úr részére a levelet, mert erre valamilyen megoldást kellene találni 

minél gyorsabban. 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, a bizottság két éve jelzi azt, hogy kevés lesz a férőhely, tehát 

pontosan tudták, hogy ez fog bekövetkezni. A bizottság szorgalmazza a probléma megoldását. Már 

kellett volna ez ügyben lépni. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető tudomása szerint polgármester úr a megyei közgyűlés elnökével 

tárgyal erről a kérdésről is. Az Elnöki Kollégiumi ülésen Papp Péter képviselő úrtól elhangzott, hogy 

tudomása szerint van a TOP-os keretből erre lehetőség. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag hozzátette, hogy az óvodánál is problémák lesznek, mert aki 

betöltötte a 3. életévét, annak kötelező óvodába járni. 

 

Dr. Mátics István elnök összefoglalva elmondta, a bizottság nyomatékkal felhívja a figyelmet arra, 

hogy a bölcsőde-óvoda szűk kapacitására sürgősen megoldást kell találni. 

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

105/2017. (V.25.) ESZB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról” 

 című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést. A bizottság nyomatékkal felhívja a figyelmet arra, hogy a bölcsőde-óvoda szűk 

kapacitására sürgősen megoldást kell találni. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Oroszlány város közétkeztetési rendszerének fejlesztéséről  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, március 21-én jegyző asszony írt egy e-mailt, mely 

szerint minden olyan esetben, amikor a rendszer működtetésében változatási javaslat születik, 

egyeztetni fognak az érintett intézmények vezetőivel. Ehhez képest csak a múlt hét pénteken, amikor a 

bizottsági meghívót megkapta, tudta meg azt, hogy van egy ilyen tárgyú előterjesztés. Tehát a 

Szociális Szolgálattal semmilyen egyeztetés ebben a kérdésben nem volt. Véleménye szerint az lenne 

a jó megoldás, ha az előterjesztő visszavonná az előterjesztést és a következő ülésre közösen 

dolgoznák ki ezt a fejlesztési koncepciót.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, a közétkeztetésről Dr. Dér Zsuzsanna készített anyagot, melyben 

megfogalmazta az észrevételeit. A legutóbbi anyagában két kulcsfontosságú megállapítást tett. A 

városban két hely van, ami elvileg alkalmas arra, hogy az összes étkeztetéshez szükséges ételt 

elkészítse. Az egyik a Béke Szálló, a másik pedig a Hunyadi iskola konyhája. Bár ez utóbbi 

korlátozottan, 700 főt tud étkeztetni és kapacitása – egy korábbi megállapítás szerint -  nem bővíthető. 

A Béke Szálló korlátlanul bővíthető lett volna. Ha a szakértő megállapításai helytállóak, akkor a 

Hunyadi konyhája most sem bővíthető, ezért a 700 fős kapacitáson túl az 1000-1050 fő 

közétkeztetésben résztvevők kiszolgálását kettő, vagy több konyhán kell megoldani.  

 

15 óra 22 perckor Hezler Gabriella bizottsági tag megérkezett a bizottság ülésére, a jelenlévő 

bizottsági tagok száma: 5 fő.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta továbbá, a Béke Szállót eladta a város, így nyilván ez a verzió 

kiesett. A másik variáció megoldására készült ez az anyag. Előzetes konzultáció tudomása szerint nem 

volt senkivel. Személyes véleménye szerint az előterjesztésben van legalább egy pozitív momentum: 

az óvodáknak és a bölcsődének a főzőkonyháit egységes szakmai irányítás alá vonnák. Így képzett 

dietetikus felügyelné a gyerekétkeztetés ezen területét. A koncepció többi részével vannak problémái. 

Nem biztos, hogy jó öltet, hogy a Szociális Szolgálat főzőkonyháját meghirdesse az önkormányzat és 

vállalkozás keretében láttatná el ezt a feladatot, mivel annyira sokrétű a feladat, amit ott meg kell 

oldani. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, az óvoda és a bölcsőde egy szakmai irányítás alá 

kerülése nem rossz koncepció, azonban köztudott, hogy gyermekkorban is hatalmas különbségek 

vannak a korcsoportok táplálkozásában, a tápanyagszükséglet kielégítésében. Nem beszélve arról, 

hogy ennek munkajogi vonzatai is vannak. Felvetődik a felelősség kérdése, melynek tisztázása említés 

szintjén sem történik meg az előterjesztésben. Egyetértett azzal, hogy a szociális szolgálatnál sokféle 

ételt készítenek (CSÁO, hajléktalanok, idős korúak, stb.)  
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Elmondta továbbá, ha a konyhát egy vállalkozó fel fogja újítani (kb. 40 M Ft-ért), az 10 éves 

megtérüléssel számolva évente legalább 4,5 M Ft-ot jelent, tehát adagonként 45 Ft rá fog rakódni a 

költségekre, vagy átvállalja ezt az összeget az önkormányzat.  

Nem szerepel az anyagban az, hogy a Mátyás király úti konyha 365 napon keresztül üzemel, tehát 

folyamatosan működik. Ez a rezsiköltség, a munkabér, illetve annak járulékai sorában megjelenik. 

Jelezte, ha az előterjesztésben szereplő számok adagra lebontva szerepelnének, akkor össze lehetne 

hasonlítani. Egy vállalkozó a saját konyháján 60-40 nyersanyag-rezsi költségaránnyal tud főzni, hiszen 

előállít 800 adag élelmet, a munkaerő igénye a 800 adagra fog rakódni, nem pedig 150-re, mint a 

bölcsődei ellátás esetében. 

Véleménye szerint mielőtt bármilyen koncepciót készítenek, érdemes lenne a Szociális Szolgálat 

önköltségszámítását felülvizsgáltatni egy szakemberrel. Ha megnézik a közüzemi díjakat, látható, 

hogy a bölcsődének a közüzemi díja jóval magasabb, mint a sokkal nagyobb Mátyás király úti 

konyhának. A hajléktalan-ellátást jobban terheli a díj, így az élelmiszer árát alacsonyabban lehetett 

tartani. A hajléktalan-ellátás finanszírozása viszonylag jól bírta ezt. 

Összefoglalva elmondta, ezeket a felvetéseket egy előzetes egyeztetésen sokkal jobb lett volna 

megbeszélni, mint egy bizottsági ülésen 3 nappal a testületi ülés előtt. 

 

Torma Lajos bizottsági tag véleménye szerint – mivel ebbe a munkába a Szociális Szolgálatot nem 

vonták be – érdemes volna még egy kört futtatni a testületi döntés meghozatala előtt. A határozati 

javaslatban 2018. január van megcélozva, így egy hónap csúszás még belefér. Így az érintettek 

észrevételei meg tudnak jelenni, be tudnak épülni az előterjesztésbe. Javasolta, hogy a bizottság most 

ne hozzon döntést, hanem egy újabb egyeztetési folyamatra küldjék vissza az anyagot. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag egyetértett ezzel. 

 

Dr. Mátics István elnök véleménye szerint a táblázatokat is át kell beszélni. A 2016. évi összesített 

adatok megkérdőjelezhetőek. 

 

Torma Lajos bizottsági tag ismételten javasolta, hogy a bizottság ne hozzon döntést, hanem 

javasolja, hogy 1 hónapon belül térjenek vissza az előterjesztés tárgyalására és a következő ülésig az 

érintettek bevonásával egyeztessenek.  

 

Dr. Mátics István elnök felvetette, az anyag megfogalmaz olyan kritikákat, hogy a Mátyás király 

úton soron kívül kellene egy zsírfogót beszerezni, továbbá elektromos berendezéseknél sürgős 

felújítási munkák vannak.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, az elektromos felújítás azért szükséges, mert szerepel 

a koncepcióban a 350 adagról 500 adagra bővítés. Ennek kapcsán a nagy teljesítményű eszközök 

használata miatt lenne szükség az elektromos felújításra. Hozzátette, hogy 14 éve adták át a konyhát, 

mely azóta különösebb probléma nélkül működik. 

 

Dr. Mátics István elnök összefoglalva az elhangzott véleményeket elmondta, a bizottság az 

előterjesztést nem tartja kellően megalapozottnak, ezért javasolja, hogy az érdekeltekkel további 

egyeztetés után térjen vissza az önkormányzat erre a problémára. A közbeszerzést jövő évtől tervezte 

az önkormányzat, tehát van idő a koncepció megfontolására. Ugyanakkor a költségvetésben biztosított 

a felújításokra az összeg, melyeket ettől függetlenül el lehet kezdeni. 

 

Kiss Gyuláné tanácsadó jelezte, hogy az előterjesztés az óvodát is tartalmazza. Ha az egész 

előterjesztés visszavonásra kerül, az óvodánál nem tud megvalósulni a diétás konyha és a villamos 

hálózat felújítása. Júniusban áll le az óvoda, akkorra tervezték a felújítást.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, az előterjesztés a címében is a közétkeztetési rendszer 

fejlesztéséről szól, tehát nem beruházásról. A közétkeztetés ellátásának módjáról szavaztak volna. A 

felújítás materiális dolog, a költségvetésben kell rá a forrást megteremteni, ha nincs betervezve. 

Műszaki ügyekben a bizottság nem szokott állást foglalni. 
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Hermann Istvánné bizottsági tag felvetette, a Brunszvik Óvoda fejlesztése és a diétás főzőkonyha e 

napirendi pont 1. melléklete.  

 

Dr. Mátics István elnök megismételte, hogy az nem koncepció, nem szervezési dolog. Nem értette, 

miért ennek az előterjesztésnek a rész. 

 

Kiss Gyuláné tanácsadó jelezte, az is egy szakmai döntés, hogy megvalósítsák-e a diétás konyhát.  

 

Torma Lajos bizottsági tag véleménye szerint a diétás konyha megvalósításnak nincs akadálya. 

Amennyiben 1 hónapot csúsznak, akkor is meg tudják valósítani a diétás étkezést. 

 

Kiss Gyuláné tanácsadó jelezte, az óvoda júniusban áll le, akkora tervezték a felújítást. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag elmondta, az 1. mellékletben szerepel, hogy halaszthatatlan feladat a 

villamos hálózat felújítása. A diétás konyha kialakítása más téma. Magát a fejlesztést elő lehet 

készíteni.  

 

Gerenday Zsuzsanna osztályvezető jelezte, hogy az óvoda villamos hálózata valóban felújítást 

igényel, az nagyon rossz állapotban van. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag javasolta az előterjesztőnek, hogy a Brunszvik Óvoda villamos 

hálózatának felújításáról döntsön a testület, minden mást halasszanak el.  

 

Dr. Mátics István elnök véleménye szerint a határozati javaslat 1. , 2. a), 2. b), 2. c) és 3. pontja 

elfogadható, azzal egyetért a bizottság. A 4-5. ponttal nem ért egyet a bizottság. Így az 1-3. pontját és a 

4-5. pontját külön javasolta megszavazni. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető kérte, hogy a 3. pontot is gondolják át. 

 

Dr. Mátics István elnök a felvetést figyelembe véve kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztés határozati javaslatának 1., 2.a), 2.b) és 2.c) pontjának elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztés határozati javaslatának 1., 2.a), 2.b) és 2.c) pontját nyílt szavazással, 5 fő 

bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

106/2017. (V.25.) ESZB határozata 

az „Oroszlány város közétkeztetési rendszerének fejlesztéséről” című előterjesztés 

határozati javaslata 1., 2.a), 2.b) és 2.c) pontjának véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány város közétkeztetési rendszerének 

fejlesztéséről” című előterjesztés határozati javaslatának 1., 2.a), 2.b) és 2.c) pontját.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztés határozati javaslatának 

3., 4. és 5. pontjával kapcsolatban arról, hogy további egyeztetést, átgondolást tart szükségesnek. Jelen 

formájában ezen pontokat nem támogatja. 

 

A bizottság az előterjesztés határozati javaslatának 3., 4. és 5. pontjával kapcsolatos javaslatot nyílt 

szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi 

határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

107/2017. (V.25.) ESZB határozata 

az „Oroszlány város közétkeztetési rendszerének fejlesztéséről” című előterjesztés 

határozati javaslata 3., 4. és 5. pontjának véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága az 

„Oroszlány város közétkeztetési rendszerének fejlesztéséről” című előterjesztés határozati javaslatának 

3, 4. és 5. pontjával kapcsolatban további egyeztetést, átgondolást tart szükségesnek. A határozati 

javaslat 3., 4. és 5. pontját jelen formájában nem támogatja. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Kiss Gyuláné tanácsadó Baráth Domonkos intézményvezető által az ülésen a szakmai irányítással 

kapcsolatban megfogalmazott aggállyal kapcsolatban elmondta, hogy nem az önkormányzat szabja az 

előírásokat, hanem jogszabályok minden egyes korosztálynak. Az irányította ezt az elképzelést, hogy 

ha esetleg vállalkozásba kerül az étkeztetés, akkor a bölcsőde meg tudjon maradni főzőkonyhának, 

hogy helyben főzzenek a gyerekeknek. Amennyiben nem vonják az óvoda alá a szakmai irányítást, 

akkor élelmezésvezető nélkül maradna a bölcsőde. 

A számokkal kapcsolatban elmondta, hogy azok a pénzügyi osztály által szolgáltatott adatok, 2016. 

éves összehasonlítások. Minden szám adagra ki van bontva, a bizottság megkaphatja, de egy nyilvános 

anyagba, ami lehet, hogy közbeszerzésre megy, nem célszerű beírni. 

A vállalkozótól árajánlat alapján van adatuk. Külön számolnak nyersanyagot és rezsit, a vállalkozó 

konkrétan adja meg azt a százalékszámot, amennyit ő rászámol. A helyi főzőkonyhás, tényleges 

számok azért mutatnak mást, mert ott tényleges költségeket könyvelnek. Ha közbeszerzésre kerül a 

sor, akkor meghatározzák a nyersanyagnorma árát és rezsi árát is. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető az élelmezésvezetővel kapcsolatban elmondta, hogy 

legfőképpen a felelősségi kérdés a probléma.  

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, ezt kell leegyeztetni. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az önkormányzat pályázott a 

krízisközpont működtetéséhez egy gépjármű beszerzésére, melyet a pályázat kiírója 5 M Ft-tal 

támogatott. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt Dr. Mátics István elnök 15 óra 58 perckor a bizottság nyílt 

ülését bezárta.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

 

Kelemen Gabriella 

jegyzőkönyvvezető 


